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Informace z Obecního úřadu Pomezí
Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych Vám před nadchá-

zejícími prázdninami popřál spokoje-
né prožití letních dovolených a dětem 
krásné prázdniny.

Na léto jsme pro Vás v rámci ožive-
ní kulturního života v  obci připravi-
li první pokus o  představení letního 
kina, dne 23. 6. 2023 s českým filmem 
Přání k narozeninám. 

Pokud bude o  takové akce mezi ob-
čany obce zájem, je v jednání více pro-
mítání v  roce, ale pravděpodobně až 
na další sezónu, neboť termíny je nut-
né rezervovat dlouho dopředu.

Informace k výstavbě
Přístavba školní družiny
Jsou dokončovány jak venkovní prá-

ce na omítkách tak i vnitřní část stav-
by, termín pro dokončení je konec čer-
vence 2023, základní vybavení družiny 
je objednáno, vše směřuje k tomu, aby 
žáci 1. stupně základní školy v novém 
školním roce mohli prostornou novou 
družinu již využívat.

Chodník školní jídelna – rybník
Žádost o dotace na akci z programu 

IROP byla úspěšná, nyní jsou s  pro-
jektantem připravovány podklady pro 
zadávací řízení, které bude vyhlášeno 
v letošním roce, a pokud vše dobře pů-
jde, v roce 2024 by byla stavba realizo-
vána.

Opravy pozemních komunikací
V  květnu až červnu byla ve směru 

od Poličky prodloužena asfaltová část 
zadní cesty na okraji obce o  cca  350 

metrů. Bylo provedeno odvodnění re-
alizací propustku pod cestou a odvod-
něním směrem k potoku. Nová asfalto-
vá část navazuje na stávající asfaltovou 
komunikaci za fotbalovým hřištěm 
vedoucí k  truhlárně, odkud je možné 
po projití krátkého úseku hlavní sil-
nice pokračovat dále obytnou zónou 
od provozovny MIVEPO po silnici na 
Baldu, čímž se prodloužila bezpečná 
trasa pro pěší a cyklisty.

Další úseky této cesty a jiných míst-
ních komunikací zejména v  místech 
původní zástavby budou postupně 
také opravovány. V  místech, kde je 
to s  ohledem na vlastnictví pozemků 
možné, bude řešeno i odvodnění.

Nová okna bude mít kulturní dům, 
zadní část budovy obecního úřadu
Po úspěšné žádosti o  dotace z  POV 

Pardubického kraje pro rok 2023 bude 
s  50-tiprocentní dotací kraje v  rámci 

energetických úspor provedena výmě-
na luxfer v přísálí, šatně a skladu kul-
turního domu za plastová okna, vý-
měna vchodových dveří do kulturního 
domu a  výměna starých dřevěných 
oken v zadní části obecního úřadu.

Kontejnerové stání pod 
bývalým statkem
V dolní části obce u rybníka pod bý-

valým statkem bylo vybudováno nové 
kontejnerové stání, kde jsou umístě-
ny kontejnery na plasty, papír, sklo 
a kovový odpad (plechovky). Jedná se 
o náhradu za dosavadní umístění kon-
tejnerů u rybníka, které dosud byly na 
cizím pozemku, dále zde zejména řidi-
či nákladních a  dodávkových vozidel 
odkládali odpad nejen do kontejnerů, 
ale i vedle nich.

Nabíječka elektrokol 
v sportovním areálu
V  sportovním areálu Pomezí mezi 

víceúčelovým hřištěm a  budovou ob-
čerstvení a  kabin bude umístěna so-
lární nabíječka, která bude obsahovat 
zařízení nejen pro cyklisty, a to osvět-
lení, kompresor, nabíječku elektrokol 
a  možnost nabíjení mobilních telefo-
nů. Nabíječka bude pořízena z finanč-
ních prostředků poskytnutých dotací 
Mikroregionu Poličsko s  příspěvkem 
obce.

Obec Pomezí
Mgr. Tomáš Lopour, starosta
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Bezpečnost dětí a provoz 
motorových vozidel u 1. stupně ZŠ 
a II. MŠ Pomezí

Žádáme občany, kteří jako řidiči vjíž-
dí do prostoru před vstupem do budo-
vy 1. stupně Základní školy Pomezí 
a před vchodem do II. Mateřské školy 
Pomezí, aby zvážili, zda je nutné zajíž-
dět vozidly až mezi zde se pohybující 
děti, přímo před vchod. 

V těchto místech se pohybuje hodně 
dětí samotných bez dozoru. Ne všech-
ny děti jsou dováženy do školy a škol-
ky auty, mnoho jich jezdí autobusy, na 
kole anebo chodí pěšky. 

V areálu, je mimo 1. stupně základní 
školy a mateřské školy také dětské hři-
ště pro nejmenší děti, další sportovní 
hřiště a tělocvična. Odpoledne jsou zde 
hrající si děti a před začátkem vyučová-
ní a po jeho ukončení se zde pohybuje 
mnoho dětí na cestě do a ze školy, mezi 
nimi se mnozí řidiči otáčejí se svými 
vozidly a  ohrožují jejich bezpečnost. 
Nyní probíhají v areálu i stavební práce 
na přístavbě školní družiny a  provoz 
dopravní obsluhy (stavba, zásobování, 
údržba a provoz školy, školky a dalších 
součástí areálu) je tím větší. Nehle-
dě na to, že uvedené prostory jsou na 
vjezdech ze všech směrů opatřeny zá-
kazovou značkou „Zákaz vjezdu všech 
motorových vozidel“. 

Tato značka je zde již mnoho let prá-
vě z důvodu zvýšeného pohybu malých 
dětí. 

Je na Vašem zvážení, pokud neveze-
te například  nemocné dítě, případně 
větší náklad apod., zda je nutné vjíždět 
do míst za zákazovou dopravní značku 
a pohybovat se s auty mezi procházejí-
cími dětmi.

Aby článek nevyzněl pouze jako upo-
zornění na zákazy s  tím, že pro bez-
pečnost dětí a jejich rodiče, vozící je do 
školy a mateřské školy obec nic nedělá. 
Obec se snaží vybudovat pro řidiče, 
ať již jsou to rodiče dětí, zaměstnanci 
školy, anebo další návštěvníci areálu, 
parkovací místa. 

Na podzim 2022 bylo vybudováno 
prozatímní štěrkové stání pro osobní 
automobily pod školou podél silnice 
vedoucí na Jedlovou. 

V současné době je zpracováván pro-
jekt na vybudování zpevněných par-
kovacích míst podél této komunikace 
v blízkosti základní školy. 

Je pravdou, že stávající parkovací 
místa u  Obecního úřadu, jsou odsud 
už více vzdálená, proto je naší snahou 
navýšit kapacitu pro parkování blíže 
u školy a mateřské školky.

Žádáme proto řidiče o ohleduplnost 
zejména k malým dětem, které se zde 
pohybují samotné bez dozoru.

Obec Pomezí
Mgr. Tomáš Lopour, starostaZměna Územního 

plánu obce
Vzhledem k  množícím se potřebám 

na provedení drobných změn v územ-
ním plánu zvažujeme pořízení změny 
územního plánu obce, a  to i  s  ohle-
dem na novou zákonnou povinnost od 
1.  ledna  2023 k  provedení jeho stan-
dardizace, kde je nyní možno žádat 
o dotace.

Pokud, jako vlastníci nemovitostí, 
máte požadavky na provedení změn, 
doložte své žádosti na Obecní úřad Po-
mezí do září 2023, v případě prodlou-
žení termínu Vás budeme informovat. 
Zahájení změny územního plánu bude 
zveřejněno na úřední desce obecního 
úřadu veřejnou vyhláškou, své žádosti 
však můžete předkládat už nyní.

Obec Pomezí
Mgr. Tomáš Lopour, starosta

Optická síť
Vážení občané,
dovolujeme si Vás informovat o při-

pravované výstavbě optické sítě elek-
tronických komunikací společnosti 
Cetin ve Vaší obci.

V  nejbližších dnech dostanete in-
formační dopis nebo Vás bude osobně 
kontaktovat zástupce realizační spo-
lečnosti Vegacom se žádostí o souhlas 
s  umístěním optické přípojky v  jed-
notlivých bytových čí rodinných do-
mech. Tento souhlas mohou zájemci 
poslat buď přímo e-mailem na pracov-
níka Vegacomu uvedeného v  dopise 
nebo přinést na obecní úřad, kde se 
s námi mohou o realizaci optické pří-
pojky poradit. 

Veškeré náklady spojené s  výstav-
bou optické sítě hradí v plném rozsahu 
společnost Cetin. 

Připojení k optické síti se uskutečňu-
je za podpory Ministerstva průmyslu 
a  obchodu České republiky v  rámci 
programu Národního plánu obnovy.

Vážení občané, věříme, že se nám 
společně podaří optickou sít Cetin ve 
Vaší obci realizovat a že bude ku pro-
spěchu nás všech. 

Pro více informací příkládáme pří-
mý kontakt na pověřeného pracovníka 
společnosti, viz níže.

Dalibor Kejík
tel. 725 822 516
kejik@vegacom.cz

Sběrný dvůr Pomezí
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Odpadové hospodářství
Sběrný dvůr Pomezí letní provoz
V  období letního času je Sběr-

ný dvůr Pomezí otevřen ve středu 
od 15.00 hodin do 18.00 hodin a v so-
botu od  9.00  hodin do 12.00  hodin 
(celoročně). Provozovatelem sběrného 
dvora je obec Pomezí. Adresa SD je Po-
mezí 492, nachází se v horní části obce 
vedle jídelny Agronea, a. s. SD je určen 
pro odpad obyvatel s trvalým pobytem 
v  obci a  majitele rekreačních objektů 
v obci, který pochází z těchto objektů.

Druhy odpadu, které je možné předat 
na SD:
•	Nebezpečné odpady: Staré barvy, 

ředidla, obaly od barev, chemikálie 
z  domácností, kyseliny, motorové 
oleje, akumulátory, monočlánky, 
stará léčiva, tonery…

•	Ostatní odpady: Objemné odpady 
(nábytek, koberce, linolea, peřiny, 
lyže… odpad, který se rozměrem 
nevejde do popelnice). Plasty, papír, 
sklo, železo, jedlé oleje, pneumatiky 
z osobních automobilů…

•	Zpětný odběr elektrozařízení: Tele-
vizory, počítače, ledničky, mraznič-
ky, pračky, sušičky, vysavače, ruční 
el. nářadí, videa, žárovky, mobilní 
telefony… všechna zařízení, která 
jsou na el. pohon.

Všechny uvedené odpady jsou přebí-
rány od obyvatel obce zdarma. Bližší 
informace o  provozu a  odebíraných 
odpadech u  obsluhy sběrného dvora. 
Množství odebíraných odpadů je z ka-
pacitních důvodů omezené. Při větším 
množství odpadu je nutné objednat sa-
mostatný kontejner (vyklízení nemovi-
tostí…) u LIKO Svitavy,  a.  s. Odpady, 
které není možné odevzdat na sběrném 
dvoře, především o  stavební odpady, 
vznikající při údržbě nemovitostí jako 
např. střešní tašky, keramické obklady 
zemina, kamení, stavební materiály 
s  obsahem azbestu (eternit), asfaltové 
lepenky, dřevo, plasty nerecyklovatel-
né (znečištěné fólie ze staveb, PVC), 
autoskla, okna, dveře, zárubně, odpa-
dy z  demolice bytových jader, plasty 

z  autovraků… Likvidace uvedených 
odpadů je za úhradu, při které je nut-
né vážení, proto doporučujeme využít 
služeb překladiště odpadu LIKO SVI-
TAVY a.s v Poličce (směr Jedlová), tel. 
604 695 729.

Biologicky rozložitelné odpady
Odpady z  údržby zahrad, tedy trá-

vu apod. (mimo větví) mohou občané 
odkládat do kontejnerů na bioodpad 
rozmístěných po obci, do těchto kon-
tejnerů není možné ukládat větve. Vět-
ve budou přijímány na sběrném dvoře 
v omezeném množství, max. přívěsný 
vozík. V případě většího množství vět-
ví (ne však několik valníků) je možnost 
vozit přímo na kompostárnu do vyčer-
pání úložné kapacity, více informací 
u obsluhy sběrného dvora.

Kontejnerová stanoviště
Připravuje se mapa kontejnerových 

stanovišť, která bude umístěna na 
webových stránkách obce.

Seznam kontejnerových stanovišť:
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Usnesení č. 10:
Zastupitelstvo obce schvaluje prodej 

p. p. č. 5721/5 za cenu 1 200 Kč a koupi 
p. p. č. 482/4 za cenu 1 200 Kč dle GP 
č. 1319-101/2022.

Usnesení č. 11:
Zastupitelstvo obce schvaluje daro-

vací smlouvu p. p. č. 5723/3 o výměře 
57 m2 dle GP č. 1319-101/2022.

Usnesení č. 12:
Zastupitelstvo obce neschvaluje.pro-

dej části p. p. č. 5721/1.

Usnesení č. 13:
Zastupitelstvo obce neschvaluje pro-

dej části p. p. č. 5721/1.

Usnesení č. 14:
Zastupitelstvo obce schvaluje daro-

vací smlouvu na p.  p.  č.  4232 včetně 
komunikace, tvořící součást nemovi-
tosti.

Usnesení č. 15:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

předloženou zprávu o plnění výstavby 
v roce 2023.

Usnesení č. 16:
Zastupitelstvo obce schvaluje poskyt-

nutí dotace z Programu pro poskyto-
vání dotací z rozpočtu obce Pomezí TJ 
Sokol Pomezí z.s. v  částce 70 000 Kč 
na činnost spolku a 50 000 Kč na práci 
s mládeží, celkem 120 000 Kč.

Usnesení č. 17:
Zastupitelstvo obce schvaluje po-

skytnutí dotace z  Programu pro po-
skytování dotací z  rozpočtu obce 
Pomezí v  částce 60 000 Kč na práci 
s dětmi a mládeží SH ČMS SDH Po-
mezí.

Usnesení č. 18:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

informaci o  navrhovaném řešení ko-
munikace na hranicích k.ú. Pomezí – 
Modřec, které je součástí komplexních 
pozemkových úprav.

Usnesení č. 19:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

zprávu o  umístění tras HDPE a  sou-
hlasí s  pozváním projektanta na ob-
jasnění projektu na den 20.  03.  2023 
v 17.00 hodin.

Ze Zastupitelstva obce Pomezí
Usnesení č. 20:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

informaci o umístění tras na akci Ob-
nova vývodů SY_1337, knn.

Usnesení č. 21:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

splacení úvěru na kanalizaci a  stav 
účtů obce k 21. 02. 2023.

Usnesení č. 22:
Zastupitelstvo obce schvaluje vložení 

finanční částky z prodeje pozemků na 
termínovaný vkladový certifikát.

Usnesení č. 23:
Zastupitelstvo obce schvaluje nový 

ceník za pronájem KD a  dřevěného 
stánku v areálu ZŠ horní – viz příloha.

Usnesení č. 24:
Zastupitelstvo obce neschvaluje žá-

dost fyzické osoby o pronájem kultur-
ního domu k pořádání veřejné zábavy.

Usnesení č. 25:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

zprávu předsedajícího a žádost občanů 
a  v  příštích jednáních zastupitelstva 
obce bude řešit možnost opravy dle 
nabídkových cen.

Usnesení č. 26:
Zastupitelstvo obce schvaluje člen-

ství obce Pomezí v Sdružení místních 
samospráv ČR.

Usnesení č. 27:
Zastupitelstvo obce schvaluje zpra-

cování projektové dokumentace na 
stavebně technickou část k  průzkum-
ně jímacímu vrtu na p. p. č. 5947.

Usnesení č. 28:
Zastupitelstvo obce schvaluje vypsá-

ní výzvy k podání nabídek a zadávací 
dokumentaci k veřejné zakázce na do-
dávku traktoru s příslušenstvím a hyd-
raulické příkopové sekací rameno fir-
mou AREA 2000,  s.  r.  o., Středisko 
Tender Colsulting – panem Mgr. Jaro-
mírem Kašparem.

Usnesení č. 29:
Zastupitelstvo obce schvaluje čle-

ny výběrové komise na výzvu „Trak-
tor a  hydraulické příkopové sekací 
rameno“: Dočekal Jiří, Nikl Tomáš, 
Mgr. Lopour Tomáš.

Usnesení ze 4. schůze Zastupitelstva 
obce Pomezí konané dne 22. 2. 2023
Usnesení č. 1:
Zastupitelstvo obce Pomezí určuje: 

Ověřovateli zápisu: Dočekal Jiří, Ohlí-
dal Václav. Návrhovou komisi: Šedý 
Vladimír,  DiS., Zerzánková Marta. 
Zapisovatel: Chemišincová Věra.

Usnesení č. 2:
Zastupitelstvo obce Pomezí schvaluje 

program zasedání dle pozvánky.

Usnesení č. 3:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

zprávu o činnosti rady obce.

Usnesení č. 4:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

čerpání rozpočtu za rok 2022.

Usnesení č. 5:
Zastupitelstvo obce bere na vědo-

mí zprávu o inventarizaci obce za rok 
2022

Usnesení č. 6:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

činnost kontrolního a  finančního vý-
boru.

Usnesení č. 7:
Zastupitelstvo obce schvaluje prodej 

st.p. č. 107 za cenu 40 Kč/m2. Od silnice 
bude ponecháno do 2 m ze st.p. č. 107 
v majetku obce.

Usnesení č. 8:
Zastupitelstvo obce schvaluje pro-

nájem p. p. č. 5277 o výměře 7579 m2 
a p. p.  č.  5276 část o výměře 7090 m2 
žadateli, za cenu 4.000 Kč/ha ročně, 
na dobu neurčitou se sjednanou vý-
povědní dobou nejvýše jeden rok, kdy 
smlouva může být uzavřena jedině 
poté, kdy bude ukončena pachtovní 
smlouva mezi Obcí Pomezí a  Agro-
neou, a.  s. na výše uvedené pozemky. 
Žadateli o  pronájem bude sděleno, že 
pozemky jsou v územním plánu obce 
určené k zastavení.

Usnesení 9:
Zastupitelstvo obce schvaluje odkup 

st.p. č. 468/2 a prodej části p. p. č. 402/1 
dle katastrálního snímku, za cenu 
40 Kč/m2. GP uhradí obec a poté bude 
cena za GP započítaná do ceny při pro-
deji st.p. č. 468/2,
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Usnesení č. 30:
Zastupitelstvo obce schvaluje roz-

počtové opatření č. 2 – viz příloha.

Usnesení č. 31:
Zastupitelstvo obce schvaluje účet-

ní závěrky příspěvkových organizací 
obce a  převod zůstatků do jejich re-
zervních fondů.

Usnesení z 5. schůze Zastupitelstva 
obce Pomezí konané dne 20. 3. 2023
Usnesení č. 1:
Zastupitelstvo obce Pomezí určuje: 

Ověřovatelé zápisu: Bačovský Robin, 
Coufal Zdeněk. Návrhovou komisi: 
Dočekal Jiří, Ing.  Homolová Adéla. 
Zapisovatelem je Věra Chemišincová.

Usnesení č. 2:
Zastupitelstvo obce Pomezí schvaluje 

program zasedání.

Usnesení č. 3:
Zastupitelstvo obce bere na vě-

domí zprávu projektanta K.
V.Z. spol. s. r. o. o návrhu tras HDPE 
trubek a  trubiček a  nadzemních op-
tických sloupků – investiční akce CE-
TIN, a. s. v obci Pomezí.

Usnesení č. 4:
Zastupitelstvo obce schvaluje opra-

vu komunikace na p. p. č. 5785 v úse-
ku od č. p. 440 po č. p. 491 – polože-
ní nového živičného povrchu, oprava 
příčného propustku u  č.  p.  441 a  po-
věřuje starostu oslovením nejméně tří 
firem k podání nabídek. Zastupitelstvo 
obce pověřuje starostu připravit další 
úsek opravy místní komunikace na 
p. p. č. 5785 v roce 2024.

Usnesení č. 5:
Zastupitelstvo obce pověřuje radu 

obce k  výběru nejvhodnější nabídky 
a  pověřuje starostu obce podpisem 
smlouvy.

Usnesení č 6:
Zastupitelstvo obce schvaluje zho-

tovení projektové dokumentace na 
rekonstrukci sociálního zařízení ZŠ 
horní č. p. 90

Usnesení č. 7:
Zastupitelstvo obce schvaluje výmě-

nu akumulačních kamen v I. Mateřské 
škole v Pomezí.

Usnesení č. 8:
Zastupitelstvo obce schvaluje roz-

počtové opatření č. 3.

Usnesení z 6. schůze Zastupitelstva 
obce Pomezí konané dne 17. 5. 2023
Usnesení č. 1:
Zastupitelstvo obce Pomezí určuje: 

Ověřovatelé zápisu: Zdeněk Stoklásek, 
Tomáš Nikl. Návrhovou komisi: Milan 
Nespěšný, Václav Ohlídal. Zapisovate-
lem je Věra Chemišincová.

Usnesení č. 2:
Zastupitelstvo obce Pomezí schvaluje 

program zasedání dle pozvánky.

Usnesení č. 3:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

zprávu o činnosti rady obce.

Usnesení č. 4:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

plnění plánu výstavby na rok 2023.

Usnesení č. 5:
Zastupitelstvo obce schvaluje Plán 

práce RO a ZO na II.pol. 2023

Usnesení č 6: 
Zastupitelstvo obce schvaluje plnění 

rozpočtu obce za 4 měsíce roku 2023

Usnesení č. 7:
Zastupitelstvo obce schvaluje jed-

nomyslně Účetní závěrku včetně vý-
sledku hospodaření obce Pomezí za 
účetní období 2022, sestavenou ke dni 
31. 12. 2022, bez výhrad.

Usnesení č. 8:
Zastupitelstvo obce schvaluje  pro-

dej p.  p.  č.  918/7 o  výměře 86 m2 
a p. p. č. 918/5 o výměře 22 m2 za cenu 
40 Kč/m2.

Usnesení č. 9:
Zastupitelstvo obce neschvaluje pro-

dej p. p. č. 530/1 o výměře 818 m2.

Usnesení č 10:
Zastupitelstvo obce schvaluje odkup 

části p. p. č. 3984/1 pod stávající gará-
ží a v zaplocené části zahrady za cenu 
40 Kč/m2.

Usnesení č. 11:
Zastupitelstvo obce neschvaluje pro-

nájem p. p. č. 5840/1 o výměře 1419 m2.

Usnesení č. 12:
Zastupitelstvo obce neschvaluje pro-

dej části p. p. č. 5410/1.

Usnesení č. 13:
Zastupitelstvo obce souhlasí se změ-

nou kupující osoby pro st.p.  č.  107 
o  výměře 176 m2 u  schváleného pro-
deje pozemkové parcely ve vlastnictví 
obce.

Usnesení č. 14:
Zastupitelstvo obce neschvaluje pro-

nájem částí p. p. č. 623/1 dle situačního 
plánu.

Usnesení č. 15:
Zastupitelstvo obce neschvaluje pro-

nájem p. p. č. 623/1

Usnesení č. 16:
Zastupitelstvo obce neschvaluje pro-

nájem části p. p.  č. 623/1 pod zděnou 
stavbou.

Usnesení č. 17:
Zastupitelstvo obce pověřuje staros-

tu obce k zdokumentování stavu všech 
starých staveb na pozemcích obce 
u domu č. p. 29 a navrhnout ZO řešení 
tohoto stavu staveb do příštího řádné-
ho zastupitelstva obce.

Usnesení č. 18:
Zastupitelstvo obce pověřuje staros-

tu k  provedení revize všech nájem-
ních a  pachtovních smluv na pozem-
ky p. p. č. 623/1 a 625/2 a vypracování 
návrhu na řešení do příštího řádného 
zasedání zastupitelstva obce.

Usnesení č. 19:
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlou-

vu o řízení projektu a Smlouvu o řízení 
projektu v době projektu udržitelnosti 
s firmou LKA, s. r. o., Jičínská 226/17, 
Praha 3 – Žižkov.

Usnesení č. 20:
Zastupitelstvo obce:
I. schvaluje:
a) V souladu se zákonem č. 134/2016 

Sb., o zadávání veřejných zakázek 
ve znění pozd. předpisů (dále jen: 
„zákon“) zahájení zadávacího 
řízení druhem zjednodušeného 
podlimitního řízení dle § 53 a za 
podmínky § 52, písm.  a) zákona 
na podlimitní veřej-
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nou zakázku na stavební 
práce s názvem: „Chodník od jí-
delny k rybníku“.

b) Pro toto zadávací řízení dle ust. 
§ 114, odst.  (2) v  souladu s  usta-
novením § 53, odst.  6) zákona 
hodnocení nabídek dle ekono-
mické výhodnosti nabídky dle 
nejnižší nabídkové ceny uvedené 
v Kč bez DPH.

II. souhlasí:
a)  S předloženým návrhem na jme-

nování členů a  náhradníka hod-

Ze Zastupitelstva obce Pomezí
 str. 5 notící komise zadavatelem ve 

složení: členové komise: 1. Milan 
Nespěšný, 2. Ing.  Libor Škorpík, 
3. Zdeněk Coufal. Náhradník 
komise: Ing.  Josef Bárta, pově-
řená osoba zadavatele a  s  oso-
bami otevírajícími elektronicky 
podané nabídky a  to: Ing.  Josef 
Bárta, pověřená osoba zadavate-
le a Mgr. Tomáš Lopour, starosta 
obce a v jeho nepřítomnosti Věra 
Chemišincová, místostarostka 
obce.

b) S  uzavřením příkazní smlouvy 
s  Ing.  Josefem Bártou, Sv.  Vojtě-
cha 76, 284 01 Kutná Hora – Ma-
lín, IČO: 74690728 na zabezpeče-
ní organizace průběhu tohoto za 
zadávacího řízení dle ust. § 43 zá-
kona s tím, že tato pověřená oso-
ba zadavatele společně s  jednou 
osobou zadavatele otevírá elek-
tronicky podané nabídky, posu-
zuje kvalifikaci i  další doklady 
u  nabídek účastníků a  u  vybra-
ného dodavatele před uzavřením 
smlouvy.

III. pověřuje
  starostu obce k odsouhlasení po-

věřenou osobou zadavatele navr-
žených zadávacích podmínek to-
hoto zadávacího řízení a ke všem 
úkonům a rozhodnutím činěným 
dle zákona zadavatelem v průbě-
hu tohoto zadávacího řízení, kro-
mě rozhodnutí o výběru dodava-
tele.

Usnesení č. 21:
Zastupitelstvo obce schvaluje Ve-

řejnoprávní smlouvu o  poskytnutí 
dotace, uzavřenou mezi obcí Pomezí 
a KSM na poskytnutí dotace na nákup 
komunální techniky.

Usnesení č. 20:
Bylo schváleno.

Usnesení č. 22:
Zastupitelstvo obce schvaluje Veřej-

noprávní smlouvu uzavřenou mezi 
obcí Pomezí a  Mikroregionem Polič-
sko na poskytnutí dotace na nákup na-
bíječek na elektrokola.

Usnesení č. 23:
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlou-

vu o dílo s firmou Mopos Communi-
cations, a. s. Pardubice na poskytování 
servisních služeb na zařízení VISO.

Usnesení č. 24:
Zastupitelstvo obce schvaluje uza-

vření smlouvy na správu dokumentů 
se společností Archiv bez starostí.

Usnesení č. 25:
Zastupitelstvo obce schvaluje ná-

vrh Smlouvy o  spolupráci při zajiště-
ní zpětného odběru a  zařízení místa 
zpětného odběru do obecního systému 
odpadového hospodářství mezi obcí 
Pomezí a EKO-KOM, a. s., Na Pankrá-
ci 1685/17, Praha 4

Usnesení č. 26:
Zastupitelstvo obce schvaluje odmě-

nu předsedovi a členům komise život-
ního prostředí a územního plánování 
dle přílohy č. 2.

Usnesení č. 27:
Zastupitelstvo obce schvaluje navý-

šení NIV Školní jídelny Pomezí o část-
ku 103 167 Kč.

Usnesení č. 28:
Zastupitelstvo obce schvaluje po-

skytnutí dotace z  Programu pro po-
skytování dotací z  rozpočtu obce na 
činnost ČSCH a  pořádání výstavy 
drobného zvířectva v částce 10 000 Kč.

Usnesení č. 29:
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlou-

vu o  poskytnutí programové účelové 
dotace na požární techniku a  věcné 
prostředky požární ochrany jednotky 
SDH obce z  rozpočtu Pardubického 
kraje na rok 2023

Usnesení č. 30:
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlou-

vu o  poskytnutí dotace z  Programu 
obnovy venkova 2023+ na Realiza-
ci úspor energií kulturního dumu 
a  obecního úřadu z  rozpočtu Pardu-
bického kraje.

Usnesení č. 31:
Zastupitelstvo obce schvaluje roz-

počtové opatření č. 4 dle přílohy č. 3.

Usnesení č. 32:
Zastupitelstvo obce schvaluje poříze-

ní a  standardizaci Změny č.  4 územ-
ního plánu Pomezí a pověřuje starostu 
s  jednáním o  zpracování Změny č.  4 
ÚP Pomezí projekční kanceláří RE-
GIO, projektový ateliér, s. r. o., Hořic-
ká 50, Hradec Králové.

Zápisy do ZŠ 
a MŠ

Zápis do první třídy
Hned na začátku dubna proběhl na 

naší škole zápis žáčků do první třídy. 
K zápisu se dostavilo celkem 19 před-
školáků z Pomezí, ze Stašova, z Rohoz-
né a z Květné. Vzhledem k odkladům 
a  změně bydliště se do první třídy 
chystá celkem 16 žáků.

U  zápisu je přivítala jejich budoucí 
třídní učitelka Hana Groulíková, které 
pomáhaly známé pohádkové postavy 
z  řad současných páťáků. Děti plnily 
různé úkoly, aby mohly doplnit kníž-
ku, z níž se ztratily pohádky. Všechny 
byly moc šikovné a my se na ně v září 
velice těšíme.

Zápis do I. MŠ Pomezí
Do základní školy odchází 6 dětí, 

z toho jedno do Poličky. Přijato bylo 13 
žádostí, odmítnuto 8. Přijali jsme pět 
dětí z toho 1 dítko s podpůrným opat-
řením. V případě změny posudku SPC 
bude jedno místo v MŠ k mání.

Zápis se konal 10. 5. 2023 od 14.00–
16.00 hod.

Zápis II. MŠ Pomezí
Na školní rok 2022/2023 je v naší MŠ 

nahlášeno 27 dětí. K zápisu do základ-
ní školy Pomezí šlo z  naší mateřské 
školy 12 dětí. 2 děti z důvodu stěhová-
ní do základní školy v  Pomezí nena-
stoupí. Přijali jsme 8 přihlášek k zápi-
su do II.MŠ. Všem bylo vyhověno. Od 
září nově nastoupí jedno čtyřleté, dvě 
tříleté a pět dvouletých dětí. Momen-
tálně je kapacita MŠ zcela naplněna. 
V průběhu roku bude možné přijmout 
další děti.
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Zpráva komise životního prostředí 
a územního plánování

V uplynulém období od jara 2022 se 
sešla komise 35x, z toho bylo provede-
no celkem 21 zápisů.

Zmonitorováno bylo 98 stromů na 
základě žádostí o  pokácení, následně 
byla vydána rozhodnutí o kácení a ná-
hradní výsadbě.

V  jarních měsících tohoto roku ko-
mise ve spolupráci s  obcí zajistila 
sedm náct stromků rodičům dětí na-
rozených v  loňském roce na základě 
dekretu z vítání občánků dle jejich vý-
běru.

Ve spolupráci s  SDH Pomezí bylo 
provedeno pokácení nebezpečných 
stromů v obci v počtu 6 ks, další kácení 

nebezpečných stromů bylo provedeno 
odbornou firmou v počtu 4 stromů.

V  měsíci červnu se budou provádět 
sanační a redukční řezy v aleji od dol-
ní základní školy po autobusovou za-
stávku, dále u novostaveb nad bývalou 
poštou p. č. 815, a u střediska Agronea. 
Práce provede odborná firma.

Byly vytipovány lokality pro ná-
hradní výsadbu v obci, jedná se o ces-
tu za OÚ směrem k  lesu, p. č. 5440/1, 
dále cesta za Popelkovými směr k lesu 
p. č. 5688 a cesta za Klímovými směr 
k lesu p. č. 5532/1.

Za KŽPÚP 
Leoš Šedý

Kronika naší obce je psána nepřetr-
žitě od roku 1962. Vraťme se v historii 
i  v  myšlenkách o  čtyřicet let zpátky. 
Zde je krátký výčet vybraných zajíma-
vostí z roku 1983, jak je zapsala kroni-
kářka obce Pomezí Milada Koukalová.

MNV pracoval ve stejném složení. 
V obci bylo odpracováno 4535 brigád-
nických hodin s  dosažením hodnoty 
díla 671000  hodin. Dále bylo vysá-
zeno 110 stromků. MNV se zabýval 
znečištěním ovzduší a vody v Pomezí. 
Největšími znečišťovateli byly Čemo-
len, JZD a  občané obce. Čemolen při 
zpracování lnu vypouštěl velké množ-
ství prachu, který se šířil po okolí. JZD 
nemělo vybudovanou mycí rampu na 
stroje s  jímkou, která by zachytávala 
ropné látky, které tak unikaly do Bílé-
ho potoka. Mnoho domácností nemě-
lo řádně vybudované jímky a  septiky. 
Na jejich kontrolu vyrazili členové 
komise výstavby. Ke zlepšení životní-
ho prostředí měl přispět odvoz tuhých 
odpadů z domácností pomocí prvních 
dodaných 129 popelnic. Zájem z  řad 
občanů o popelnice byl velký.

Výstavba v obci probíhala na mnoha 
místech: byla oplocena zahrada u dol-
ní školy, u horní školy byly vyměněny 
vchodové dveře. Byly budovány chod-
níky, pracovalo se na posílení vodo-
vodního řadu. Pracovalo se na sálu OB, 
byla opravena střecha požární zbrojni-
ce a ve dvou obecních bytech bylo vy-
tvořeno etážové topení.

Zásobování obyvatelstva se zlepšilo, 
ale přetrvával nedostatek průmyslové-
ho zboží. Nedostatek tohoto zboží byl 
i v odborných prodejnách.

V  obci proběhlo 5 tanečních zábav, 
2  přednášky, zájezd pro nejlepší bri-
gádníky. Při osvětové besedě byla za-
ložena hudební skupina. Zpravodaj 
v obci nebyl vydáván.

Český svaz chovatelů drobného zví-
řectva uspořádal přednášku o  chovu 
nutrií. O  chov nutrií byl v  obci velký 
zájem. Předseda této strany Vladimír 
Dvořák byl nominován na mezinárod-
ní výstavu do Varšavy v  Polsku. Zde 
získal nejvyšší ocenění za svého holu-
ba – titul mezinárodního šampiona.

Velký vliv na život lidí má počasí. Rok 
1983 byl opět velmi suchý. Jarní měsíce 
byly deštivé, což zdrželo práce na po-
lích. Červen byl srážkově v  normálu, 
ale pak nastalo mimořádné sucho. Tím 
byla urychlena sklizeň obilí. I podzim-
ní měsíce byly suché, a  tak byly nižší 
výnosy brambor a  krmné řepy. Mi-
mořádně teplým byl 25. prosinec, kdy 
bylo naměřeno 26 stupňů celsia. Byla 
to nejvyšší naměřená teplota pro tento 
den od roku 1777. Přes tyto problémy 
s  počasím bylo dosaženo rekordních 
výnosů obilovin.

JZD provádělo investiční výstavbu 
v  obci. Bylo postaveno šest řadových 
domů, byla opravena střecha na bytov-
ce č.  p. 331. Byl vybudován pastevec-
ký areál na ploše 63 ha s hygienickým 
zázemím pro pracovníky. Byly vybu-

dovány cesty k váze a ve středisku ži-
vočišné výroby – Celý areál živočišné 
výroby byl dokončen výstavbou cen-
trálního hnojiště. JZD začalo vyrábět 
stavební podlážky. V prvním roce jich 
bylo vyrobeno 50140 kusů. Nakupová-
ny byly nové stroje v hodnotě 3 mili-
ónů korun. V  socialistické soutěži se 
umístilo JZD na 1. místě v okrese.

Úspěchy získávala za svoji práci i Ple-
menářská stanice. Například získala 
1. místo v  podnikové soutěži, Čestné 
uznání získalo 15 plemenných býků. 
V květnu obdržela Plemenářská stani-
ce Pomezí Čestné uznání vlády ČSSR. 
V plemenářské stanici se skupině býků 
začaly pokusně podávat probiotika se 
zjišťováním jejich vlivu na odebraný 
spermat.

Z kroniky obce vypsal 
Mgr. Jiří Svoboda

23. 6. Letní kino
areál 

u sokolovny 
obecní úřad

6. 7.
Finále okresního 
poháru ve fotbalu

TJ Sokol

26. 8. Večerní nohejbal SDH

2. 9.
Rozloučení 
s prázdninami

S. Rovnováha 
+ TJ Sokol

říjen
Dýňobraní + 
halloween

kulturní 
komise

říjen
Komentovaná 
vycházka krajinou 
Pomezí

S Rovnováha

11. 11. sv. Martin ZŠ Pomezí

25. 11. Vánoční inspirace
kulturní 
komise

8. 12. Krampus show SDH

prosinec
Zpívání u vánočního 
stromu

Obecní úřad

prosinec Prodej kaprů MS Nova

prosinec Alko 6 pořadatelé

Přehled akcí  
do konce roku

Z kroniky obce Pomezí
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Dovolené 
praktických 
lékařů

Vážení pacienti,
níže naleznete rozpis plánovaných 

dovolených praktických lékařů. Velmi 
Vás prosíme, abyste se zastupujícími 
lékaři řešili pouze věci akutní. 

Předpis léků, prohlídky do zaměst-
nání, pro držení řidičského průkazu, 
potvrzení na tábor apod. si prosím za-
jistěte s předstihem u svých registrují-
cích lékařů mimo jejich dovolené.

Děkujeme za pochopení.

Dovolená MUDr. Alena Dvořáková
•	od 3.  7. do 7.  7.  2023 zastupuje 

MUDr. Magda Stodolová
•	od 10.  7. do 14.  7.  2023 zastupuje 

MUDr. Jaroslav Haman
•	od 31.  7. do 11.  8.  2023 zastupuje 

MUDr. Jaroslav Haman

Dovolená MUDr. Jaroslav Haman
•	od 17.  7. do 21.  7.  2023 zastupuje 

MUDr. Alena Dvořáková
•	od 14.  8. do 18.  8.  2023 zastupuje 

MUDr. Alena Dvořáková
•	od 21.  8. do 1.  9.  2023 zastupuje 

MUDr. Magda Stodolová

Dovolená MUDr. Lubomír Jílek
•	od 26.  6. do 30.  6.  2023 zastupuje 

MUDr. Olga Pávková
•	od 3.  7. do 7.  7.  2023 zastupuje 

MUDr. Olga Pávková
•	od 31.  7. do 11.  8.  2023 zastupuje 

MUDr. Olga Pávková
•	od 28.  8. do 1.  9.  2023 zastupuje 

MUDr. Olga Pávková

Dovolená MUDr. Olga Pávková
•	od 19.  6. do 25.  6.  2023 zastupuje 

MUDr. Lubomír Jílek
•	od 10.  7. do 23.  7.  2023 zastupuje 

MUDr. Lubomír Jílek
•	od 14.  8. do 27.  8.  2023 zastupuje 

MUDr. Lubomír Jílek

Dovolená MUDr. Magda Stodolová:
•	od 10. 7. do 14. 7. 2023 – zastupuje 

MUDr. Jaroslav Haman
•	od 17 7. do 21.  7.  2023 zastupuje 

MUDr. Alena Dvořáková
•	od 7.  8. do 11.  8.  2023 zastupuje 

MUDr. Jaroslav Haman
•	od 14.  8. do 18.  8.  2022 zastupuje 

MUDr. Alena Dvořáková

Zažít Paříž všemi smysly
Pět dubnových dní strávilo 26 žáků 

II. stupně ZŠ Pomezí v doprovodu svých 
pedagogů v  městě nekonečných mož-
ností  – v  Paříži. Společně se studenty 
a pedagogy ze SOŠ a SOU Polička jsme 
15. 4. v odpoledních hodinách vyrazili 
zájezdovým autobusem plni očekávání. 
Po noci v  autobuse nás přivítala Paříž 
zalitá sluncem. Naše nohy se poprvé 
seznámily s Paříží na Place de la Con-
corde, odkud jsme přes zámecké za-
hrady došli do Louvru. Zde jsme mohli 
obdivovat světové umění z dob dávných 
i nedávných. Poté naše kroky směřovaly 
podél řeky Seiny až ke katedrále Notre 
Dame de Paris, které neubírá na kráse 
ani lešení a  rekonstrukce po požáru. 
Jako praví Pařížané jsme poseděli na 
chodníku před moderní budovou Cen-
tre Pompidou a  na závěr prvního dne 
posvačili v  Lucemburských zahradách 
jako mnohé slavné osobnosti, které stu-
dovaly na nedaleké Sorboně.

Následoval přesun na ubytování, po 
cestě jsme však na přání zastavili fot-
balovým fanouškům u stadionu klubu 
Paris Saint-Germain.

Bydleli jsme v jednoduchém, ale účel-
ně zařízeném turistickém hotelu Pre-
miere Classe na předměstí Paříže, ne-
daleko od zámku Versailles. Zde také 
začínala naše prohlídka druhý den, 
ihned po typické francouzské „bageto-
vé“ snídani. Ve velkolepých zámeckých 
zahradách jsme se procházeli téměř 
jako Ludvík XVI. a Marie Antoinetta.

Zlatý hřeb každého zájezdu do Pa-
říže je vždy Eiffelova věž. Čekání pod 
pilíři této železné dámy otestovalo naši 
trpělivost i  odolnost, nicméně bylo 
korunováno úspěchem. Výtah byl po 
krátké výluce znovu otevřen a my tak 
mohli vyjet až do vytouženého třetího 
patra, tedy do výšky asi 320 metrů. Byli 
jsme tak nadšeni, že stojíme na vrcho-
lu pověstné Eiffelovky, že jsme promi-
nuli i mlhavý opar, který se v tu chvíli 
nad Paříží vznášel. Poté následovala 
procházka do centra města. Prohlédli 
jsme si Invalidovnu a hrobku Napoleo-
na a naše kroky mířily na Montmartre, 
čtvrť umělců a té pravé francouzské at-
mosféry. Vystoupali jsme po schodech 
k  bazilice Sacré-Coeur, odkud je ne-
zapomenutelný výhled na podvečerní 
velkoměsto. Schody, obsazené turisty 
i Pařížany, černoši, prodávající suvený-
ry, úzké uličky plné kaváren, obchůdků 
i  pouličních umělců… to je Paříž. Ta 
pravá, ta inspirující, ta provokující.

Po nákupu v moderní, mrakodrapo-
vé čtvrti La Défense, jsme se vrátili na 
ubytování, abychom nabrali síly na zá-
věrečný den plný zážitků.

Tím prvním byla návštěva zámku 
Versailles, proslulého sídla francouz-
ských králů, tentokrát zevnitř. Odtud 
nás autobus převezl do centra Paříže, 
přímo k  Vítěznému oblouku, který 
kdysi sloužil jako slavobrána Napoleo-
novým vojskům, nyní složí jako vy-
hlídka na Paříž a  jako centrální bod 
náměstí Hvězdy, ze kterého se rozbíhají 
tepny pařížských ulic a silnic na všech-
ny strany. Tou nejznámější ulicí je bez-
pochyby bulvár Champs Élyséés, ulice 
plná luxusních butiků i  obchodů se 
suvenýry. Nakoupili jsme, pojedli i po-
pili a  vyrazili jsme na adrenalinovou 
akci  – přesun pařížským metrem. Ve 
spleti podzemních chodeb jsme se ne-
jen neztratili, ale navíc jsme na vlastní 
kůži zažili, jak tepe moderní evropská 
metropole.

A to stále nebylo vše. Čekala nás ve-
čeře v restauraci Flunch, kde jsme měli 
možnost ochutnat různé francouzské 
pochoutky a  dosyta se posilnit před 
závěrečnou projížďkou lodí po řece 
Seině. Počasí nám dopřálo zažít Pa-
říž i v dešti, z metra jsme vybíhali do 
pořádného lijáku schováni pod dešt-
níky, na lodi jsme však svůj ostych 
z  dešťových kapek překonali. Výhled 
na všechny krásy Paříže z  perspekti-
vy lodní paluby jsme si přece nemohli 
nechat ujít a  svým odhodláním jsme 
přesvědčili i  počasí, které se nakonec 
umoudřilo. Když už i ti poslední z nás 
vylezli na otevřené paluby, čekala nás 
ona pomyslná třešnička na dortu. Ei-
ffelova věž se nejen rozsvítila, ale i roz-
blikala. V  tu chvíli se rozbušila srdce 
i  těm největším tvrďákům. Tento zá-
žitek umocnil ještě závěrečný pohled 
na svítíci symbol Paříže z  Trocadera. 
Paříž se s námi loučila svojí velkolepou 
světelnou šou, plnou hudby a  typické 
francouzské atmosféry.

Zažili jsme snad vše, co se za tři dny 
zažít dalo, viděli jsme Paříž ve dne 
i  v  noci, z  autobusu i  z  lodi, z  výšky 
i hloubky, zažili jsme ji zalitou sluncem 
i  zkrápěnou deštěm, bylo nám horko 
i zima, byli jsme nadšení i dojatí, osaha-
li jsme si historii i modernu, ochutnali 
jsme francouzské jídlo i pití… Zkrátka, 
Paříž jsme zažili všemi smysly. I tak se 
na naší škole učíme.

Mgr. Marie Benešová
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První soutěž po dlouhé zimní pauze 
a ještě doma. Tréninků pár a většinou 
v  dešti  – inu jaro. My se však deště 
nebojíme neb nehrajeme šachy, ale 
závodíme za hasiče. Na první soutěž 
jsme se všichni těšili. Počasí výjimeč-

ně přálo a po lehce krkolomné poradě 
vedoucích (neboť akce jsou na okrese 
plánované zásadně tak, aby nám naše 
soutěž nevyšla) začalo nebezpečné 
klání.

Mladší B
Mladší začínali na útocích. Po bez-

chybném narovnání základny  – ano 
dvakrát jsme si ověřovali, zda je koš na 

Memoriál Václava Štauda – domácí závod  
mladých hasičů 7. května 2023

místě (loni se jednou ztratil) – se naši 
nejmladší rozběhli po trati. A – přáte-
lé, stalo se to, co se nám bezmála 10 let 
nepodařilo. Tým B běžel sehraně 
a bez jakéhokoliv problému si vybojo-
val 3.!!! místo v naší soutěži. Na štafe-

tách se do poslední chvíle drželi také 
na 3. místě  – v  závěru byli pátí  – to 
nám, ale nemohlo zkazit radost. Uká-
zali to, co všude píšu i říkám už rok, že 
jsou skvělí a příští sezónu z nich bude 
bezkonkurenční A tým!

Mladší A
První pokus nevyšel dle našich 

představ. Ve svém prvním pokuse je 

dal i náš hvězdný B tým, a to by naše 
big stars (lingvisticky řečeno) moc ne-
vydýchali. 

Pokus číslo dvě a  bomba  – z  fleku 
první místo. Bohužel je v závěru pora-
zili mladší žáci z Bystrého a tak našim 
dětem „zbylo“ druhé místo a  uslzené 
oči. Avšak na štafetách zaváleli tak, 
že měli jediní čas pod jednu minutu. 
Smekáme! Odnesli si z memoriálu po-
háry rovnou dva a my jsme nesmírně 
pyšní!

Starší žáci
Generační obnova si vyžádala své, 

takže ani skvělá posila do dalších let – 
Vojta – nám nebyla moc platná. Šája si 
zranila nohu již před soutěží – nepo-
mohlo ani slíbené tričko „mám raději 
hasiče než hokej“ – a my jsme museli 
od začátku improvizovat.

Štafetu zaběhli sami tzv.  inkogni-
to a přišli nám vedoucím jenom suše 
oznámit, že jsou třetí. No upřímně, 
kdo má takhle dokonalý děti. Útoků 
jsme se báli, moc nám to nesedělo ani 
na tréninkách, ale naši starší dokázali 
uskutečnit skvělý útok. 

Bohužel opakovaná chyba na pra-
vém proudu nás stála ocenění nejlep-
šího proudaře. I  přesto si vybojovali 
místo osmé a  již napsané místo třetí 
na štafetách.

Odnesli jsme si tak ze závodu čtyři! 
poháry – mladší 2. a 3. místo na úto-
cích (ještě teď se mi klepou kolena, viď 
Tomíku) a  první místo na štafetách, 
starší 3. místo na štafetách a 8. na úto-
cích. Naše děti opět dokázaly, že jsou 
jedny z  nejlepších notabene pro nás 
vedoucí (a maminky, tatínky, babičky, 
atd…) – nejlepší!

Letošní desátý ročník soutěže mla-
dých hasičů v  Pomezí byl zároveň 
ročníkem prvním memoriálu Václava 
Štauda.

Děkuji tímto našemu sboru, že prá-
vě tento závod nese a nadále i ponese 
jméno mého táty – úžasného člověka 
a pro děti především skvělého vedou-
cího, který mladými hasiči nejenom 
žil, ale i vychoval celou generaci skvě-
lých sportovců a  hlavně – skvělých 
lidí.

Svět je Lunapark a spravedlnost pro 
Jamajku!

Zuzana Dočekalová

Mladí hasiči Pomezí s dipllomy a pohárem

Údržba veřejné zeleně – nákup nové 
techniky pro údržbu obce

Letošní rok byl bohatý na růst zeleně, 
s tím souvisí i její údržba v obci. Mno-
hým z Vás, a věřte, že i mně, vadí pose-
čená ležící tráva po obci.

Není v  silách našich zaměstnanců 
stihnout veškerou trávu shrabat a od-
vézt, letos se trávy urodilo skutečně 
moc. Dotovaného brigádníka od ÚP, 
oproti době minulé, máme nyní jed-
noho a  zřejmě letos naposledy. Aby 
se údržba zeleně v  naší obci zlepšila, 
rozhodli zastupitelé o  nákupu nové 
techniky. Proběhlo zadávací řízení na 

nový traktor se sekacím ramenem, nic 
ale vzhledem k  zatěžující, zdlouhavé 
administrativě není jednoduché, ale 
věřím, že to dopadne co nejdříve a už 
v této sezóně s novou technikou půjde 
údržba veřejné zeleně lépe.

Bude pořízen také nový sekací trak-
tor, a  to Krajem Smetany a  Martinů 
z příspěvku z dotací Pardubického kra-
je pro KSM a doplatkem obce, nyní se 
dotace administrativně vyřizuje.

Obec Pomezí
Mgr. Tomáš Lopour, starosta
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Sportovní aktivity v naši obci
Blíží se čas dovolených a já 

se chci s vámi podělit o za-
myšlení nad sportovními 
aktivitami spolků a občanů 
obce Pomezí. Otázka zní: 
proč se vyplatí sportovat 

a  tělesným cvičením zaměstnat naše 
tělo v každém věku?
1. Zdravotní přínos pro rozvíjející 

se organismus naší mládeže je ob-
rovský, v  pozdějším věku udržuje 
a  podporuje imunitní systém, tolik 
potřebný pro celkové zdraví.

2.  Svěží pohyb navozuje pozitivní 
a příjemně aktivní myšlení.

3.  Po rekreačním sportu přichází krás-
ný pocit z dobře stráveného volného 
času ve prospěch svého zdraví fyzic-
kého i psychického.

4.  Sport v kolektivu navazuje přátelské 
i kamarádské vztahy.

Každý z  vás si jistě najde alespoň 
jeden důvod proč se rekreačně nebo 
i aktivně věnovat sportu.

Nyní vám přiblížím sportování dětí 
a mládeže v naší TJ. Začneme u kopa-
né, která je u mládeže velmi oblíbená. 
Registrujeme mužstva – fotbalové ško-
ličky (5–6  let), tyto sportovní adepty 
učíme prvním sportovním výkonům 
– skoky přes překážky, kotrmelce a ob-
líbené hry s míčem. Mladší přípravky 
(7–8 let) starší přípravky (9–10 let). Je-
jich zápasy probíhají v  sezóně každý 
týden formou turnajů, kde během do-
poledne odehrají až 3 zápasy po 25 mi-
nutách. Po takovém výkonu jistě přijde 
k chuti pro doplnění spálených kalorií 
tatranka, oblíbená čokoládová pala-
činka i sváteční nedělní koláček včetně 
ochranných nápojů. (to vše díky ma-
minkám, které se velmi šikovně ujaly 
obsluhy našeho sportovního kiosku). 
V zimním období a při nepřízni poča-
sí využíváme pro trénink naši krásnou 
obecní sokolovnu.

Z  takto připravených dětí se pozdě-
ji stávají sportovci kategorie mladších 
žáků, starších žáků a dorostenců, které 
již hrají své mistrovské soutěže orga-
nizované fotbalovou asociací ČR pod 
vedením kraje Pardubického a okresu 
Svitavského. Uznání a  poděkování si 
zde zaslouží Barbora Krajíčková, která 
učí děti předškolního věku i začínající 
školáky začátky sportovního chová-
ní, první seznámení s  nářadím a  for-
mou her jim předává lásku ke sportu. 
V tomto roce začíná její sportovní se-
mestr září 2023 až duben 2024, vždy ve 

čtvrtek v  obecní sokolovně. (kontakt: 
604 967 185)

Touto cestou bych chtěl vyzvat více 
maminek a  tatínků o  pomoc s  orga-
nizováním volného času našich dětí, 
vnuček i vnuků, kteří si naši pozornost 
určitě zaslouží.

Další poděkování patří dobrovolným 
hasičům, kteří věnují mládeži spous-
tu volného času a učí děti hasičskému 
sportu. S  mládežnickými kolektivy 
i v dorosteneckém věku se pravidelně 
zúčastňují soutěží jak v okresním, tak 
i krajském formátu. Je to nádherný po-
hled na rozzářené dětské tváře, kterým 
se na krku pohupují zlaté medaile.

Další pozvání pro místní veřejnost, 
je do fitness posilovny, která se nachází 

v  budově šaten v  dolním sportovním 
areálu č. p. 439. Otevřeno je prakticky 
non stop v  sobotu i  v  neděli. Můžete 
přijít třeba jen na návštěvu, prohléd-
nout si vybavení, které vám rádi převe-
dou školení instruktoři (Barbora Kra-
jíčková, Michaela Dvořáková, Martin 

Vetešník, Zdeněk Stoklásek i výživová 
poradkyně poličské nemocnice Petra 
Nováková.)

Další velmi oblíbená aktivita mezi 
občany Pomezí je jízda na kole (v dol-
ním sportovním areálu nám co nevidět 
vyroste příležitostná solární nabíječka 
elektrokol) a také tenis na krásně zre-
konstruovaných tenisových kurtech.

Naše obec během funkčního období 
paní starostky Věry Chemi-

Starší žáci Sokol Pomezí

str. 11 
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Sportovní aktivity v naši obci

Se seniory za poznáním i zábavou
Sbor pro občanské záležitosti v  Po-

mezí už téměř 50 let organizuje pro své 
spoluobčany nejrůznější akce a  slav-
nosti. 

K těm nejúspěšnějším jistě patří tra-
diční zájezdy pro naše seniory. První 
takový zájezd se uskutečnil už v  roce 
1975 a  zavedl pomezské občany na 
Pernštejn, Vírskou přehradu a do No-
vého Města na Moravě.

V průběhu dalších let jsme společně 
navštívili hrady a zámky Litomyšl, Mo-
ravská Třebová, Bouzov, Úsov, Hrádek 
u  Nechanic, Lysice, Lednice, Častolo-
vice, Opočno, Jindřichův Hradec, Ra-
tibořice i s Babiččiným údolím, Kuks, 
Slatiňany, Rájec-Jestřebí, Náměšť nad 
Oslavou i  Náměšť na Hané, brněnský 
Špilberk, Rychnov nad Kněžnou, Vel-
ké Losiny, Žleby, Milotice, Kroměříž 
i s květnými zahradami, Hrubý Roho-
zec, Karlova Koruna v Chlumci n. Cid-
linou, Valtice, Janohrad, Telč, Choltice 
s  Václavskými slavnostmi, Doudleby 
nad Orlicí s farmářskými trhy a Muze-
em přírody a vesnice. 

Posledním zámkem, který jsme na-
vštívili, byl v letošním roce zámek Par-
dubice s  několika zajímavými expozi-
cemi a nádhernými pávy na nádvoří.

Cestovali jsme také za přírodními 
krásami. Okouzlily nás Mladečské 

a  Javořické jeskyně, Moravský kras, 
jeskyně Rudka, jeskyně Na Pomezí, 
Jeseníky s  Červenohorským sedlem, 
zahradnictví a  arboretum v  Borotíně, 
zahradnické centrum Horizont v Bys-
trovanech, ale také skanzeny Veselý 
kopec, Dlaskův statek v  Dolánkách, 
skanzen zemědělské techniky a  arbo-
retum v  Rapotíně, Kouřim s  Letnico-
vými slavnostmi, Betlém v Hlinsku se 
Svatováclavskými trhy.

Při našich zájezdech jsme nevyne-
chali ani kostely, chrámy či poutní 
místa. Navštívili jsme chrám sv.  Bar-
bory v Kutné Hoře i  s kostnicí v blíz-
kém Sedlci, kláštěr v Králíkách, poutní 
kostel v  Křtinách, baziliku ve Svatém 
Hostýně, baziliku na Svatém Kopeč-
ku u  Olomouce, kostel se zvoněním 
na ocelová péra ve Vanovicích, chrám 
sv. Jana Nepomuckého na Zelené hoře 
u  Žďáru nad Sázavou, dřevěný koste-
lík sv. Bartoloměje v Kočí a také poutní 
baziliku a  křížovou cestu v  polských 
Vambeřicích, kam chodívala s  proce-
sím babička Boženy Němcové.

Naší pozornosti neunikly ani památ-
níky a  muzea, cílem zájezdů se stal 
např.  památník v  Ležákách, Mohyla 
míru v  Prace u  Brna, památník bitvy 
u  Slavkova, památníky vyvraždění 
Slavníkovců v  Libicích a  vyvraždění 

Vršovců ve Vraclavi, památník U mrt-
vých a  hasičské muzeum v  Rosicích 
u  Chrasti, Památník Karla Poláčka 
a  muzeum hraček v  Rychnově nad 
Kněžnou, Muzeum českého venko-
va v Kačině, Muzea betlémů v Třebíči 
a  Třebechovicích pod Orebem, Mu-
zeum krajky ve Vamberku, Muzeum 
perleti v  Senetářově, Muzeum bible 
kralické v Kralicích, Muzeum J.A.Ko-
menského a  českých bratří v  Kunval-
du, Muzeum řemesel v Letohradě, Ar-
cheologické muzeum v  Mikulčicích, 
Muzeum kamene v Turnově, Muzeum 
olomouckých tvarůžků v  Lošticích, 
Kartografické muzeum ve Velkých 
Opatovicích, Hasičské muzeum v Při-
byslavi, Myslivecké muzeum a  Pradě-
dova galerie v Jiříkově, Muzeum karo-
sářství a veteránů ve Vysokém Mýtě.

Poskytli jsme našim spoluobčanům 
i  kulturní zážitky, jako bylo operetní 
představení Mamzelle Nitouche v Ma-
henově divadle v Brně či operety Rose 
Mary nebo Hledám děvče na neděli 
v Moravském divadle v Olomouci, kde 
jsme si na vánočních trzích poslechli 
i koncertní koledování. Do této katego-
rie patří také např. beseda o víně spoje-
ná s ochutnávkou v Tvrdonicích.

Z  dalších zajímavostí jmenujme 
návštěvu Schwarzenberské hrobky 

šincové vytvořila pro sport 
a  aktivní odpočinek velice příznivé 
podmínky.
•	 sportovní víceúčelový areál v dolní 

části obce, velice obdivovaný všemi 
návštěvníky z okolí

•	dvoje tenisové kurty
•	 víceúčelová hřiště u obou školních 

zařízení
•	nová budova sokolovny včetně vy-

bavení
•	pumptrack areál
Jak se mi jeví, i nový starosta p. To-

máš Lopour, je sportovcem tělem i duší 
a může v  této veřejně-prospěšné práci 
pokračovat. Za toto vše je jistě na místě 
poděkovat vedení obce, které sportovní 
aktivity velice podporuje v součinnosti 
s pardubickým krajem a NSA (národní 
sportovní agenturou). 

Mládež materiálně i  finančně dotu-
jí i  soukromé firmy Kytos Kamenec 
a Kypa Pomezí.

Pojďme všichni při sportu a  aktiv-
ním odpočinku (třeba i drobnou prací 
na zahrádce) zapomenout na všudypří-
tomné politické hašteření, vypněme te-
levize a udělejme si v dobré náladě náš 
život krásnější a veselejší sami.

Zdeněk Stoklásek
předseda TJ Sokol Pomezí
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v  Třeboni, větrný mlýn v  Rudicích, 
obrácené zvony v Rovensku pod Tros-
kami, rozhlednu na Kozákově, sklárnu 
v Karlovicích, projížďku úzkokolejkou 
v Mladějově, výrobnu ručního papíru 
ve Velkých Losinách, Dny mléka v Při-
byslavi, Království perníku v  Rábech 
pod Kunětickou horou či procházku 
lázeňskými kolonádami v  Poděbra-
dech, v Jeseníku nebo v polském městě 
Kudowa Zdrój.

Výčet míst, která jsme navštívili, je 
jistě bohatý. Věříme, že zájezdy při-
nesly všem účastníkům nejen nové po-
znatky, vědomosti a příjemné zážitky, 
ale i  možnost popovídat si se svými 
vrstevníky a  zapomenout tak alespoň 
na chvíli na běžné starosti, které musí-
me řešit v každodenním životě. Přeje-
me nám všem, abychom i v budoucnu 
mohli ve zdraví a  dobré náladě obje-
vovat další zajímavá místa naší krásné 
vlasti nebo blízkého zahraničí, a bude-
me se těšit na společná setkávání nejen 
na cestách.

Za SPOZ Pomezí

Jana Venclová
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Výsadbou stromů pro stabilní krajinu
Vážení spoluobčané obce Pomezí,
kdo z  nás si dokáže představit, co 

znamená pojem klimatická změna? 
Málokdo. Lépe si dokážeme představit, 
jaké problémy nám můžou důsledkem 
této změny nastat. Na vlastní oči mů-
žeme vidět a na vlastní kůži cítit změny 
v počasí a události v krajině.

Například méně srážek v zimě, rychlý 
přechod ze zimy do teplých dní (někdy 

skoro jako by chybělo jaro), více tro-
pických dní (s teplotou 30 °C) s delším 
intervalem mezi dešťovými srážkami 
v  létě, více přívalových dešťů (druh 
deště s obrovským množstvím srážek, 
které spadnou za krátkou dobu), silněj-
ší větry vanoucí z různých směrů apod.

Následkem těchto jevů vnímáme vět-
ší sucho, víření prachu, přívalové deš-
tě způsobují lokální záplavy často i  se 
splachem ornice z polí, přicházejí záka-
zy rozdělávání ohňů a napouštění ba-
zénů. Mnohdy se jevy způsobené poča-
sím spojí s výrazným zásahem člověka 
a umocní se jejich dopad. Např. způsob 
hospodaření na polích a v lesích může 
způsobit splach či odnos zeminy i or-
nice (eroze). Vyasfaltované plochy, ma-
sivně odvodněná území a  narovnané 
toky zrychlují odtok vody z území.

Lze zastavit klimatické změny? Nelze.
Lze zmírnit klimatické změny? Ano, 

lze je zmírnit a čím dříve začneme, tím 

bude krajina, pole, zvěř žijící v krajině 
i  my lidé méně trpět. Je potřeba začít 
hned, protože změny klimatu a její dů-
sledky postupují nesmírně rychle.

Zmírnění dopadů klimatických 
změn zásadně řeší ZÁDRŽ VODY 
V  KRAJINĚ. Účinným a  jednodu-
chým opatřením v  mnoha směrech je 
zasadit STROM. Strom je jednou ze 
základních jednotek zadržujících vodu 

v krajině. Strom vytváří ve svém okolí 
stín  – stín zabraňuje vysychání půdy, 
nabízí úkryt živým bytostem. Strom 
drží půdu před splavem v případě pří-
valových dešťů, svým opadem vytváří 
zdravou a živou půdu plnou drobných 
půdních mikroorganismů, které půdu 
kypří a drží vláhu, chrání nás před vě-
trem. Navíc nabízí nám, zvěři i hmyzu 
potravu. Řada či hlouček stromů se 
zatravněním násobí příznivou funkci 
jednoho stromu.

Jsou i jiná vhodná opatření v krajině 
zadržující vodu – zatravnění erozí ná-
chylných údolnic (vodní eroze = splav 
ornice vodou, větrná eroze = odnos or-
nice větrem), místní navrácení mokřa-
dů s  drobnými tůňkami, mezní pásy 
(zatravněné, s  keři či stromy) vedené 
po vrstevnici… toto vše nevyžaduje 
žádná složitá technická řešení. Všech-
na vyjmenovaná opatření – ideálně ve 
vhodné kombinaci – vytvoří příjemné 

mikroklima, kde se bude zadržovat 
a  „vyrábět“ voda (podpoří se zcela již 
chybějící malý oběh vody v krajině).

Pevně věřím, že se najdou vlastníci 
pozemků, kteří se rozhodnou vysa-
zovat stromy. Obec bude podporovat 
aktivity směřující k  adaptaci na kli-
matickou změnu, v prvé řadě výsadbu 
stromů ve volné krajině. Krásná tradi-
ce darovat novým občánkům strom je 
možný začátek těchto aktivit. Obec a jí 
pověřená osoba, může být nápomocna 
ve vyjednávání s  různými dotčenými 
stranami (se zemědělci, s  vlastníky 
půdy, institucemi nabízejícími dotace 
na výsadbu  apod.). Lze zorganizovat 
brigádu na výsadbu stromů, zapo-
jit školy, různé spolky v  obci i  okolí. 
V  okolí Poličky pravidelně vysazují 
stromy do krajiny např. členové 1. ZO 
ČSOP Polička.

Jedním argumentem, proč nevysazo-
vat stromy a nezatravňovat je to, že se 
o tyto prvky musí někdo starat. Věřím, 
že o péči o novou zeleň se podělí vlast-
níci, uživatelé půdy, obec i  zájmové 
spolky. Vždyť vzrostlá zeleň bude slou-
žit všem, vlastníkům či uživatelům pak 
může přinést bonus v  podobě dřeva, 
plodů či estetické hodnoty.

V tuto chvíli se nabízí výsadba stro-
mů podél zadní cesty od bývalé tírny 
po již vyasfaltovanou cestu za sportov-
ním areálem, kterou obec na své nákla-
dy začala opravovat. Mnoho vlastníků 
přiléhá kratším okrajem svých polních 
pozemků k cestě. Jestli jste to právě vy, 
kdo tam vlastníte pozemky, zajděte se 
tam podívat a představte si alej kolem 
cesty o  třech řadách stromů (tři řady 
násobí účinek zádrže vody v  krajině, 
zádrže větru i  prachu, jak popisuji 
výše). Odkrokujte si cca 26 m od ces-
ty. Představte si tam malý sad ovoc-
ných stromů nebo lipovou alej, směs 
stromů a  keřů, která nepropustí vítr, 
olšový hájek v místě, kde se často drží 
voda apod. Takový prvek v krajině lze 
vymyslet i  tak, aby uživatelé půdy ne-
přišli o dotace.

Věřím, že se krajina v naší obci bude 
zelenat čím dál víc.

Ing. Adéla Homolová
zastupitelka obce Pomezí

Příklad dobré praxe uspořádání krajiny, k.ú. Trpín (foto Adéla Homolová)


